
BiH: Kinezi žele da grade HE Dabar

Pored učešća u izgradnji, ova kompanija je izrazila i spremnost da se zajedno s partnerima iz
RS angažuje na obezbjeđenju finansijskih sredstava za ovaj projekat kod kineske državne
Exim banke, koja je ovoj kompaniji već dala načelnu saglasnost da vodi pregovore. Iz tog
razloga će u ponedjeljak, 7. decembra, u Banjaluci biti potpisan i memorandum o saradnji i
razumijevanju između predstavnika Vlade RS i ove kineske kompanije, koja bi time ušla u
određeni vid saradnje na projektu.
Petar Đokić, ministar industrije, energetike i rudarstva RS, rekao je nakon sastanka s
predstavnicima ove kompanije, koji je održan u petak u Banjaluci, da su definisali osnovne
preduslove za potpisivanje memoranduma s vrlo respektabilnom kompanijom koja je jedan
od lidera u svijetu u oblasti izgradnje hidroenergetskih objekata. Oni su, kako je rekao,
spremni da se upuste u ovaj projekat, gdje bi zajedno s Vladom RS i ERS radili na realizaciji
projekta izgradnje HE Dabar.
“Vlada RS je odlučna da nastavi započete aktivnosti izgradnje objekata u sistemu ‘Gornji
horizonti’, u ovom slučaju HE Dabar, koja je planirana s kapacitetom od 159,15 megavata i
čija ukupna vrijednost bi trebalo da bude oko 180 miliona evra”, rekao je Đokić.
Dodao je da su do sada sprovedene značajne pripremne aktivnosti, urađena je projektna
dokumentacija, studije, te odrađen značajan dio radova u pripremnoj fazi. Tako je na
području gdje će se graditi elektromašinska postrojenja izgrađena kompletna infrastruktura,
pristupni put, obezbijeđena je voda za potrebe izvođača i stanovništva, te rekonstruisana
elektromreža.
“Sprovedene su i aktivnosti na pripremi za dobijanje građevinske dozvole, a u fazi je
pribavljanje ekološke dozvole i u toj fazi je zastoj, zato što je FBiH osporila ekološku dozvolu
i zbog toga trenutno projekat miruje i vodi se sudski postupak”, rekao je Đokić i izrazio nadu
da će se ovo pitanje riješiti već u prvim mjesecima naredne godine.
Čen Liang, predstavnik kompanije “China International Water & Electric Corporation”
(CWE), za ovu regiju, rekao je da im šansa za učešće na ovom projektu pričinjava veliko
zadovoljstvo.
“Poštujemo Vladu RS i ERS i u potpunosti ćemo djelovati s njihovim zahtjevima i već
pripremljenom dokumentacijom u ovom projektu”, rekao je Liang. Istakao je da je nakon
potpisivanja memoranduma njihov plan da analiziraju postojeće studije, te da njihov tim
eksperata dođe na teren gdje će se graditi HE Dabar, kako bi procijenio situaciju, te kako bi
nakon prikupljenih informacija mogli dati najbolju tehničku ponudu. Njihova vizija je, kako
je rekao, da sarađuju sa domaćom radnom snagom i izvođačima radova, ali i domaćim
dobavljačima.
“Cilj nam je da RS damo najbolju tehničku i finansijsku ponudu, koju možemo dati i da kao
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rezultat svega toga na kraju donesemo profit RS”, rekao je Liang. Kako je naveo, ovo je
početak njihovog angažovanja u RS, što je prvi korak prema još projekata u RS.
Inače, CWE je kćerka firma poznate kineske grupacije “Tri klisure”, koja je najveća
grupacija na svijetu koja je angažovana u oblasti čiste energije. U Evropi su već realizovali
nekoliko projekata, i to u Makedoniji i Grčkoj, dok su većinski akcionari “Portugalske
elektroprivrede”. Ova kompanija je vlasnik pet, od 12 najvećih hidroelektrana u svijetu.
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